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Podporuje snad česká vláda ruskou invazi na Ukrajině?
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politika

Vládní kabinet Petra Fialy (ODS) na svém středečním zasedání
odsouhlasil zákaz startu sportovců z Ruska na sportovních
akcích, které se konají na území České republiky, a také startu
českých sportovců na kláních v Rusku.

Předsedové vládních stran

29. června 2023 - 10:20

Podle Strakovy akademie kabinet souhlasil s návrhem ministra
školství Mikuláše Beka (STAN) zakázat „účast individuálních
sportovců i sportovních týmů reprezentujících Ruskou federaci na
sportovních soutěžích a utkáních pořádaných na území České
republiky“. Totéž se týká analogicky i českých individuálních
sportovců a týmů v soutěžích a utkáních v Rusku.
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Na akcích u nás se toto týká zejména tenisových turnajů všech
úrovní, většina mezinárodních federací zatím buď drží sankce v
platnosti, nebo se soutěže v nejbližší době na území České
republiky nekonají. 

 

Určitě zajímavé bude sledovat, pod jakou kuratelu se dostanou
hokejisté, kteří mají smlouvy v ruské lize KHL. Vyvázat se z nich
nebude levnou záležitostí, teoreticky navíc nemusí dostat tzv.
transferkartu, aby mohli podepsat smlouvu v jiné soutěži. Je nutno
podotknout, že většina hokejistů podepsala kontrakt až po začátku
vojenského konfliktu a tudíž museli s podobným krokem počítat. 

 

 

Usnesení vlády však hovoří pouze o sportovcích, tudíž se zřejmě
netýká trenérů. Je tedy možné, že z některých hokejistů se stanou
trenéři a jak praví jedno české přísloví. Vlk se nažral a koza zůstala
celá.

 

Jiná pravidla pro sport a pro kulturu

Co je však nepochopitelné, proč omezení startu platí pouze pro
sport. Proč ministr kultury Martin Baxa nenavrhuje podobný modus
také pro vlastní resort? Jaký je rozdíl mezi centrem prvního útoku
nějakého hokejového týmu a předním členem velkého orchestru?
Největším paradoxem je podzimní koncert ruské operní superhvězdy
Anny Netrebko v Obecním domě. Takže zatímco např. vítěz
grandslamových turnajů v tenise Daniil Medveděv v Česku hrát
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nemůže, pro kulturní hvězdu máme náruč otevřenou. A to s
podporou ministerstva kultury, hlavního města Prahy, státního
podniku ČEPS, nadace ČEZ a nadace Agrofert. 

 

Slavná operní pěvkyně Netrebko je také známá jako podporovatelka
ruského prezidenta Vladimira Putina a podílela se i na kampani za
jeho znovuzvolení. Po ruské invazi na Ukrajinu koncem února 2022
sice slovně válku odsoudila, ale od ruského prezidenta Vladimira
Putina se odmítla distancovat. Ukrajina zařadila Annu Netrebko v
lednu tohoto roku na sankční seznam 119 především kulturních
osobností za jejich „návštěvu okupovaných území po začátku ruské
invaze na Ukrajině, účast na propagandistických koncertech,
veřejnou podporu válce a Putinovu režimu".

 

Také jsme psali:

Fiala v koutě u hajzlíku a Orbán uprostřed. Vidlák má jasno
 

„To jsou ale paradoxy…“ napsal před 50 lety jeden významný český
dramatik, jehož odkaz si neustále připomínáme. Asi by sám byl
překvapený, jakými neuvěřitelnými paradoxy neustále procházíme.
Čekal snad někdo, že to budou sportovci, kdo budou v tomto směru
morálním příkladem představitelům kultury, kteří se jinak rádi pasují
do rolí mravokárců a napovídačů, tedy určují, co je správné a co
bychom měli dělat? 

 

A nabízí se několik dalších otázek. Podporuje snad česká vláda
ruskou invazi na Ukrajině? Co udělá Rakušanův speciální tým
K.R.I.T.? Zatím, bohužel, platí v české vrcholné politické pravidlo
"dvojího metru". Takže tyto otázky zůstanou nejspíše
nezodpovězeny. 
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(P. Svoboda, prvnizravy.cz, foto: red.)

 
 
 


